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§ 29
Sammanställning av medborgarförslag år 2020 
Anmälningsärende
SÖD 2021/537

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan.

Särskilt uttalande
Britten Lagerkvist Tranströmer, Cassandra Solback, Magnus 
Nilsson, samtliga (S), Elis Wibacke (V) och Birgitta Sevefjord 
(V) lämnar ett särskilt uttalande från Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet (bilaga).
 
Majoritetspartierna genom Christoffer Järkeborn (M), Filip Solsjö 
(M), Harald Eriksson (M), Anders Karlsson (M), Anne-Lie Elfvén 
(L), Magnus Palm (MP) och Lars Rottem Krangnes (C) samt 
Sverigedemokraterna genom Christina Wallmark (SD) ansluter sig 
till och ställer sig bakom det gemensamma särskilda uttalandet från 
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet.
 

Ersättaryttrande
Antonia Simon (Fi), Frida Nehrfors Hultén (V), Anna-Karin 
Lindahl (S), Anneli Önneby (MP), Britt Haselwanter (M), Eva 
Runvald (M), Frida Bondesson (KD) och Ulf Wester (SD) ställer 
sig bakom det särskilda uttalandet från Vänsterpartiet och 
Socialdemokraterna.

Sammanfattning av ärendet 
Alla som är folkbokförda inom Södermalms stadsdelsområde 
oavsett ålder och medborgarskap har möjlighet att lämna in 
medborgarförslag till Södermalms stadsdelsnämnd. Förvaltningen 
redovisar årligen en sammanställning med en kortfattad beskrivning 
av de medborgarförslag som besvarats under året. Under 2020 har 
nämnden besvarat 48 medborgarförslag varav 44 tillhör 
stadsmiljöområdet, 2 st rör äldreomsorgen, 1 medborgarförslag 
handlar om ekonomi och 1 handlar om klimat/miljö. En 
sammanställning med kortfattad beskrivning av respektive 
medborgarförslag och svar redovisas i bilaga 1.
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Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.

Handlingar i ärendet
 SÖD 2021/537-1 Tjänsteutlåtande daterat 2021-06-02 

Sammanställning av medborgarförslag år 2020, SÖD 
2021/537

 SÖD 2021/537-2 Bilaga 1 Sammanställning av 
medborgarförslag 2020



Bilaga § 29 – Särskilt uttalande S, V och Fi

2020-06-17
Ärende 29

Sammanställning av 
medborgarförslag år 2020

Britten Lagerkvist 
Tranströmer m.fl. S

Elis Wibacke m.fl. V
Antonia Simon Fi

Särskilt uttalande 

Vi skulle vilja att förvaltningen utvecklar den årliga sammanställningen av 
medborgarförslagen med en redovisning av bifall och avslag. Vi vill också gärna 
se en balanslista, något revisorerna lyfter i sin årsrapport, med beslutet, när 
genomförandet planeras, och när det är klart. 

Stadsdelsnämnden har till uppgift att stärka den lokala demokratin och 
delaktigheten i stadsdelsområden. En metod för att klara den uppgiften är att 
arbeta med medborgarförslag. Sedan möjligheten att skicka in medborgarförslag 
infördes har många saker blivit bättre. Det är enklare att skicka in förslag, det går 
snabbare att få svar och medborgarna ges möjlighet att närvara på nämnden m.m. 
Ytterligare en förbättring vore att utveckla den årliga sammanställningen av 
inkomna förslag. Det skulle ge nämnden en bättre överblick och därigenom göra 
det enklare att följa utvecklingen.   

2017 gjorde Södermalmsnytt nedanstående sammanställningi. 

År antal medborgarförslag bifallna
2011 30 1
2012 48 6
2013 29 4
2014 39 6
2015 55 12
2016 62 10
2017 59 14

2020ii 44 ?

i Södermalmsnytt 171214
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ii Utifrån årets redovisning
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